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Protokół XXXVII/23 
XXXVII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Raczki 

odbytej w dniu 7 lutego 2023 r. 
 

Obrady XXXVII Sesji Rady Gminy rozpoczęły się o godz. 1000 i trwały do godz. 1130. 
 

Miejsce obrad Sala widowiskowo – koncertowa w Raczkach ul. Plac Kościuszki 37, 16-420 Raczki. 
 

Radni obecni na sali obrad: 
1. Bartoszewicz Witold 
2. Dębski Jacek 
3. Kłoczko Wiesław 
4. Król Jan 
5. Krzykwa Janusz 
6. Kwiatkowski Romuald 
7. Naruszewicz Piotr 
8. Olszewski Jan 
9. Ostapowicz Ewa 
10. Ostrowski Stanisław 
11. Słowikowski Piotr 
12. Staniszewski Leszek 
13. Sutuła Antoni 
14. Artur Tylman 
 

Ponadto w obradach uczestniczyli: 
Wójt Gminy Raczki – Pan Andrzej Szymulewski 
Zastępca Wójta Gminy – Pani Ewa Konstantynowicz 
Skarbnik Gminy – Pani Agnieszka Grzędzińska 
Radca prawny – Pan Jerzy Lewczuk 
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji - Pan Mariusz Zalewski 
Inspektor ds. obsługi Rady Gminy – Pani Danuta Grabowska 
Pracownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Raczkach – Pani Marta Litwiniuk 
Delegat Podlaskiej Izby Rolniczej – Pan Andrzej Wasilewski 
Sołtysi wsi wg załączonej listy obecności do protokołu.  
 

Pkt 1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 
 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski wypowiadając formułę: 
 

„Otwieram XXXVI Sesję Rady Gminy Raczki”. 
 

Powitał przybyłych na sesję Rady Gminy Raczki gości: Wójta Gminy Raczki Pana Andrzeja 
Szymulewskiego, Zastępcę Wójta Gminy Panią Ewę Konstantynowicz, Skarbnika Gminy Panią Agnieszkę 
Grzędzińską, Radcę prawnego Pana Jerzego Lewczuka, Kierownika Referatu Gospodarki Komunalnej 
i Inwestycji Pana Mariusza Zalewskiego, Pracownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Raczkach 
Panią Martę Litwiniuk, Delegata Podlaskiej Izby Rolniczej Pana Andrzeja Wasilewskiego, Państwa 
Radnych, Państwa Sołtysów, pracowników Urzędu Gminy i wszystkich obecnych na Sesji. 
 

Pan Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że na ustawowy skład zgodnie z listą obecności w obradach 
uczestniczy 15 radnych, w związku z tym obrady Rady Gminy są prawomocne. 
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Pkt 2. Przyjęcie porządku obrad. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poinformował, że na wniosek Wójta Gminy proponuje 
się wprowadzić do porządku obrad jeden dodatkowy punkt, który rozpatrywany będzie w pkt 18, tj. 
dotyczący rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie 
usługi w zakresie publicznego transportu zbiorowego. 
Zapytał radnych, czy wnoszą dodatkowe uwagi, propozycje zmian do przedstawionego porządku obrad. 
Do porządku obrad nie zgłoszono uwag, wobec czego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 
porządek obrad. W wyniku głosowania jawnego 14 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” 
został przyjęty przez Radę Gminy następujący porządek obrad XXXVII Sesji Rady Gminy Raczki: 

1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad XXXVI Sesji Rady Gminy. 
4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 
5. Interpelacje i zapytania Radnych (składane w formie papierowej), wolne wnioski Radnych. 
6. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 2022 r. 
7. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 

zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego za 2022 r. 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub 
żywności w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-
2023. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków na świadczenia w 
zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 
żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem ,,Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 
– 2023. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/29/19 z dnia 13 lutego 2019 r. 
dotyczącej ustanowienia wieloletniego programu osłonowego Gminy Raczki  
w zakresie dożywiania „Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2019-2023. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia stawki za 1 kilometr 
przebiegu pojazdu będącej podstawą do uwzględnienia zwrotu kosztów przewozu dzieci, młodzieży i 
uczniów oraz rodziców. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2023 - 2026. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Regulaminu utrzymania czystości  
i porządku na terenie Gminy Raczki. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 
nieruchomości za usługi w zakresie pozbywania się nieczystości ciekłych. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu 
sołeckiego w 2024 roku. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Raczki na 2023 r. 
17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raczki 

na lata 2023 – 2026. 
18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usługi 

w zakresie publicznego transportu zbiorowego. 
19. Odpowiedzi na zapytania Sołtysów, wolne wnioski Radnych i mieszkańców, oświadczenia. 
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20. Zamknięcie sesji. 
Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 15 pkt 2 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poinformował, że protokół z XXXVI Sesji Rady Gminy 
wyłożony był do wglądu w Urzędzie Gminy, jak również projekt protokołu został udostępniony na stronie 
BIP Urzędu Gminy Raczki. Pan Przewodniczący zapytał, czy były jakieś uwagi do protokołu. Pracownik 
ds. obsługi Rady Gminy stwierdził, że nie było uwag. Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 
przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
W wyniku głosowania jawnego protokół z poprzedniego posiedzenia został przyjęty głosami 13 „za”, przy 
2 głosach „wstrzymujących się” przez Radę Gminy Raczki. 
Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 15 pkt 3 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 4. Sprawozdanie z działalności Wójta z pracy w okresie międzysesyjnym. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że w przedstawionym sprawozdaniu została 
zawarta merytoryczna działalność Urzędu za okres od 15 grudnia br. do 25 stycznia br., tj. wszystkie 
uchwały podjęte na XXXVI Sesji Rady Gminy zostały przekazane do realizacji na poszczególne 
stanowiska pracy oraz do jednostek organizacyjnych Gminy a w okresie między sesyjnym zostało 
wydanych 14 zarządzeń w różnych sprawach, jako Organu i 5 zarządzeń, jako Kierownika Urzędu 
dotyczących działań wewnętrznych Urzędu. Nadmienił, że trwają prace przygotowawcze dotyczące 
przeprowadzenia przetargów na realizację zamierzonych przez Gminę inwestycji a najbliższy ma odbyć się 
w dniu 16 lutego br. na „Budowę i rozbudowę dróg na terenie Gminy Raczki”. 
Poinformował, że w dalszym ciągu realizowana jest inwestycja dotycząca modernizacji i przebudowy 
stadionu sportowego przy Szkole Podstawowej w Raczkach, inwestycja dwuletnia i zakończona będzie  
w tym roku. 
Kolejny przetarg zostanie ogłoszony pod koniec miesiąca i dotyczyć będzie: 
- „Rewitalizacji Placu Kościuszki w Raczkach”.  
Wniósł, że został przygotowany projekt uchwały dotyczący świadczenia usługi w zakresie publicznego 
transportu zbiorowego i Gmina będzie wnioskować do Urzędu Wojewódzkiego o dofinansowanie do 
środków transportu, ponieważ zmniejszyła się liczba kursów autobusów na poszczególnych liniach  
i spowodowało to trudności dla naszych mieszkańców gminy w dostaniu się do szkół ponadpodstawowych 
czy dostania się do lekarzy i realizacji innych potrzeb życiowych. Po przeprowadzonej rozmowie  
z Dyrektorem PKS NOVA SA., który stwierdził, że nie zostanie zwiększona liczba kursów i w związku  
z tym podjęta została decyzja o przygotowanie Radzie Gminy niniejszego projektu uchwały, na prośbę 
mieszkańców i niektórych Radnych. Przewidywany koszt transportu poniesiony przez Gminę za okres  
9 miesięcy wynosić będzie ok. 50 – 60 tys zł.  
Stwierdził, że kolejne zadania spadają na samorządy tak jak było w ubiegłym roku, w przypadku dodatku 
węglowego, czy preferencyjnej sprzedaży węgla, którymi zajęła się Pani Zastępca Wójta i Pani Skarbnik 
oraz poszczególni pracownicy Urzędu. Podziękował tym osobom za sprawną i profesjonalną realizację 
tych zadań, aby zaspokoić potrzeby mieszkańców w kwestii dodatku węglowego, czy sprzedaży węgla. 
Nadmienił, że Gmina ma na stanie węgiel i każdy, kto chce może go nabyć. 
Wniósł, że Gmina Raczki uplasowała się na liście podstawowej z wnioskiem na realizację inwestycji 
dwuletniej tj. drogi w Małych Raczkach z dofinansowaniem 60 % oraz przygotowywany jest wniosek do 
Ministerstwa Kultury na odnowienie parku, który jest pod nadzorem konserwatorskim.  
Wszystkie zadania, jakie były zaplanowane w budżecie Gminy do realizacji w tym roku będą realizowane. 
 

Radni nie wnieśli zapytań, uwag do sprawozdania z działalności Wójta. 



4 

 

Załącznik Nr 1. – Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami. 
 

Pkt 5. Interpelacje i zapytania radnych (składane w formie papierowej), wolne wnioski Radnych. 
 

Nie zostały wniesione interpelacje i zapytania radnych w formie papierowej oraz wolne wnioski Radnych. 
 

Pkt 6. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 2022 r. 
 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki  
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 
2022 rok. 
 

Załącznik Nr 2. – Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 2022 r. 

 

Pkt 7. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 
awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego za 2022 r. 
 

Zastępca Wójta Gminy Pani Ewa Konstantynowicz – poinformowała, że w tym roku Gmina nie musiała 
rekompensować różnic w poziomie uzyskanych wynagrodzeń przez nauczycieli.  
 

Załącznik Nr 3. – Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 
stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę  

samorządu terytorialnego za 2022 r. 
 

Pkt 8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 
uprawniającego do świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na 
zakup posiłku lub żywności w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole  
i w domu” na lata 2019-2023. 
 

Pracownik GOPS w Raczkach Pani Marta Litwiniuk – poinformowała, że zmiana niniejszego projektu 
uchwały i dwóch pozostałych uchwał przedłożonych w tym zakresie wynika z podjętej uchwały w dniu 28 
grudnia 2022 r. przez Radę Ministrów Nr 264 zmieniającą uchwałę w sprawie ustanowienia wieloletniego 
rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 (M. P. z 2022 r. poz. 1287), w której 
podwyższono kryterium uprawniające do pomocy ze 150 % do 200 %. Prawo do świadczeń z pomocy 
społecznej przysługuje osobom i rodzinom, jeżeli dochód osoby samotnie gospodarującej lub dochód na 
osobę w rodzinie nie przekracza kryterium dochodowego, o którym mowa odpowiednio w art. 8 ust. 1 pkt 
1 i 2 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej. Kryterium to od dnia 1 stycznia 2022 r. 
stanowią kwoty: 776 zł dla osoby samotnie gospodarującej oraz 600 zł na osobę w rodzinie. W związku ze 
zmianą kryterium to wynosi odpowiednio: 1 552 zł - osoba samotna, 1 200 zł - na osobę w rodzinie. 
 

Radni nie wnieśli zapytań do tego punktu. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
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Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 4.– Uchwała Nr XXXVIII/260/23. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 15 pkt 8 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków na świadczenia 
w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 
żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem ,,Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 
– 2023. 
 

Radni nie wnieśli zapytań do tego punktu. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 5.– Uchwała Nr XXXVII/261/23. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 15 pkt 9 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/29/19 z dnia 13 lutego 2019 
r. dotyczącej ustanowienia wieloletniego programu osłonowego Gminy Raczki w zakresie dożywiania 
„Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2019-2023.  
 

Radni nie wnieśli zapytań do tego punktu. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 6.– Uchwała Nr XXXVII/262/23. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 15 pkt 10 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia stawki za 
1 kilometr przebiegu pojazdu będącej podstawą do uwzględnienia zwrotu kosztów przewozu dzieci, 
młodzieży i uczniów oraz rodziców. 
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Zastępca Wójta Gminy Pani Ewa Konstantynowicz – poinformowała, że należało zaktualizować wysokość 
stawki zgodnie z rozporządzeniem Ministra Infrastruktury z dnia 22 grudnia 2022 r. dla pojazdu  
o pojemności skokowej silnika powyżej 900 cm3 do 1,15 zł. 
 

przyjęcie niniejszej uchwały jest to realizacja zaleceń Regionalnej Izby Obrachunkowej. 
 

Radni nie wnieśli dalszych zapytań do tego punktu. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 7.– Uchwała Nr XXXVII/263/23. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 15 pkt 11 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2023 - 2026. 
 

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Pan Mariusz Zalewski – poinformował, że na 
poprzedniej sesji w dniu 29 grudnia 2022 r. został uchwalony Gminny Program Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na lata 2023 – 2026. Po przesłaniu uchwały do Nadzoru 
Wojewody, Wojewoda stwierdził, że należałoby połączyć ze sobą dwa programy, co wynika z ustawy  
o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi. Zgodnie z decyzją Wójta te dwa programy 
zostały połączone, aby nie zostało wszczęte postępowanie prze nadzór Wojewody. W związku  
z powyższym został przygotowany projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2023 – 
2026, który zawiera zapisy poprzedniej uchwały dotyczącej Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz wprowadzono odpowiednio zapisy obowiązującego 
Programu Przeciwdziałania Narkomanii, aby były zgodne z ustawą. 
 

Radni nie wnieśli dalszych zapytań do tego punktu. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 8.– Uchwała Nr XXXVII/264/23. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 15 pkt 12 do niniejszego protokołu. 
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Pkt 13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Regulaminu utrzymania czystości  
i porządku na terenie Gminy Raczki. 
 

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Pan Mariusz Zalewski – poinformował, że na 
poprzedniej sesji w dniu 29 grudnia 2022 r., również został uchwalony niniejszy Regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie Gminy Raczki i analogicznie do poprzedniej uchwały zostały wniesione 
zastrzeżenia przez Nadzór Wojewody do zapisów w 5 punktach Regulaminu, które według Nadzoru 
wykraczały poza kompetencje Rady i w związku, aby nie wszczynać postępowania nadzorczego Wójt 
Gminy Raczki postanowił dostosować ten Regulamin i te punkty odpowiednio zmodyfikować. 
 

Radni nie wnieśli zapytań do tego punktu. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 9.– Uchwała Nr XXXVII/265/23. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 15 pkt 13 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie górnych stawek opłat ponoszonych przez 
właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie pozbywania się nieczystości ciekłych. 
 

Zastępca Wójta Gminy Pani Ewa Konstantynowicz – poinformowała, że w związku z wejściem w życie 
ustawy z dnia 7 lipca 2022 r. o zmianie ustawy – Prawo wodne oraz niektórych innych ustaw zmieniła 
m.in. definicję nieczystości ciekłych, rozszerzając ją o ścieki gromadzone w osadnikach w instalacjach 
przydomowych oczyszczalni ścieków. W związku ze zmianą definicji należy dostosować uchwały do 
zmian zapisanych w ustawach. Stąd jest potrzeba podjęcia i dostosowania uchwał przez Radę Gminy 
zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa. 
 

Radni nie wnieśli zapytań do tego punktu. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 10.– Uchwała Nr XXXVII/266/23. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 15 pkt 14 do niniejszego protokołu. 
 

Ogłoszono 10 minutową przerwę. 
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Po przerwie. 
 

Pkt 15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu 
sołeckiego w 2024 roku. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – wyjaśnił, że stoi na stanowisku, aby tego funduszu nie 
wyodrębniać, ponieważ kwota, jaka może być wyodrębniona stanowi 450 - 500 tys zł. Zwarzywszy na 
sytuację ekonomiczną panującą w kraju utwierdza na tym stanowisku. Gmina została zobligowana  
z początkiem roku do podniesienia płac, nie tylko tych minimalnych, jak również aa dzisiejszy nie został 
wyłoniony dostawca energii i nie wiadomo, jakie będą realne koszty energii. Przyjęliśmy stanowisko, że  
w ramach tych środków z budżetu gminy będą remontowane świetlice wiejskie, bądź ciągi dróg gminnych 
na wsiach. Rozdrobnienie środków z tego funduszu na 34 sołectwa, generalnie nie przyniosło wymiernych 
korzyści, jak kompleksowa realizacja jednej, dwóch inwestycji, które przyniosłyby korzyści dla 
społeczności lokalnej. Kwota zwrotu środków w ramach funduszu stanowi tylko 20%. Stwierdził, że  
w ubiegłej kadencji był wyodrębniony taki fundusz i niektóre sołectwa miały problem z określeniem celu 
wydatkowania tych środków. Obecnie na samorząd nałożono prowadzenie nowych dodatkowych zadań, co 
uniemożliwiłoby na właściwe prowadzenie spraw związanych z monitorowaniem i rozliczeniem 
niniejszego funduszu. Wniósł do Państwa Sołtysów o zrozumienie, że obecna sytuacja panująca w kraju 
zmusza do podjęcia niniejszego stanowiska, a decyzję w tym zakresie pozostawia Radzie Gminy. 
Z budżetu Gminy planowane jest dofinansowanie do transportu publicznego, aby ułatwić mieszkańcom 
gminy dojazd do Suwałk i powrót, przy czym nasze dochody nie uległy zwiększeniu. Podatki zostały 
podniesione jedynie o 6% ze względu na wysokie koszty życia i wysoką inflację, tj. o ok. 100 zł. Przy 
obecnych cenach, w ramach ok. 15 tys zł żadne Sołectwo nie byłoby w stanie nic realnie zrealizować. 
 

Sołtys Pan Wojciech Żukowski – wniósł pretensję, że ta sprawa nie była wcześniej konsultowana  
z Sołtysami. Stwierdził, że miałby w tym zakresie propozycje, niektóre inwestycje mogłyby być 
realizowane wspólnie przez kilka Sołectw, wtedy byłaby do dyspozycji większa kwota i później można 
byłoby otrzymać zwrot z Urzędu Wojewódzkiego. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – wyjaśnił, że kwestę łączenia realizacji inwestycji przez kilka 
Sołectw była przerabiana w poprzedniej kadencji i nie znalazła akceptacji wśród mieszkańców 
poszczególnych tych sołectw. Rozumiem istotę tego funduszu, i jaka ważna jest demokracja i działalność 
lokalna, która jest niezbędna. Jednakże przy obecnej sytuacji ekonomicznej kraju i rosnącymi kosztami 
energii i innych nośników motywuje do podjęcia stanowiska o niewyodrębnianiu funduszu.  
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – stwierdził, że Gmina stara się zaspokajać potrzeby 
mieszkańców gminy poprzez realizację inwestycji drogowych na wsiach. 
 

Sołtys Pan Piotr Bielecki – stwierdził, że są Sołtysi, którzy po otrzymaniu do dyspozycji fundusze, to 
wykorzystują je bardzo dobrze, ale są takie Sołectwa, które w ramach środków z funduszu postawiły wiaty, 
ogrodzenie a teraz to wszystko zarasta chwastami. Wniósł, że pozostawienie do dyspozycji dla Pana Wójta 
środków pozwala na realne wykonanie 1 – 2 inwestycji w danych Sołectwach, czego przykładem jest 
przeprowadzony remont świetlicy w Lipówce.  
 

Sołtys Pan Wojciech Żukowski – wniósł, że wyznaje zasadę: „Nic o nas, bez nas”. 
 

Radni nie wnieśli zapytań, uwag do tego punktu. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
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Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 14 głosami „za”, przy  
1 głosie „wstrzymującym się”. 
 

Załącznik Nr 11.– Uchwała Nr XXXVII/267/23. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 15 pkt 15 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Raczki na 2023 r. 
 

Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Grzędzińska – przedstawiła propozycje zmian w następującym zakresie: 
- dokonano zmian w planie dochodów budżetu Gminy w zakresie zwiększenia dochodów o kwotę - 11.458 
zł, które dotyczą wpływu odszkodowania z polisy ubezpieczeniowej pojazdu do dowożenia,  
- dokonano zmian w zakresie zwiększenia planu wydatków o łączną kwotę - 373.101,79 zł, w tym 
dotyczących opłaty polis ubezpieczeniowych, kosztów remontu pojazdu do dowożenia, zakupu usług, 
kosztów projektu pn. Cyfrowa Gmina - Projekt Grantowy oraz wydatków majątkowych w zakresie 
drogownictwa, modernizacji świetlicy oraz stacji uzdatniania wody,  
- zwiększono plan wydatków majątkowych o łączną kwotę - 220.000 zł, które dotyczą następujących 
inwestycji:  
a) Wykonanie dokumentacji projektowych na potrzeby realizacji inwestycji drogowych - 100.000 zł,  
b) Modernizacja stacji uzdatniania wody na ujęciu Raczki -80.000 zł,  
c) Modernizacja budynku świetlicy wiejskiej w miejscowości Lipowo - 40.000 zł,  
- wprowadzono plan projektu pn. "Cyfrowa Gmina - Projekt Grantowy", który nie został zrealizowany  
w 2022 r.;  
- zwiększono plan przychodów o łączną kwotę - 361.643,79 zł, w tym wolne środki, o których mowa w art. 
217 ust. 2 pkt 6 ustawy o kwotę - 215.752,79 zł oraz przychody wynikające z rozliczenia środków 
określonych w art. 5 ust. 1 pkt 2 ustawy i dotacji na realizację programu, projektu lub zadania 
finansowanego z udziałem tych środków o kwotę - 145.891 zł (na kwotę 145.891 zł składają się środki 
dotacji ze środków europejskich, które wpłynęły w 2022 r. na realizacje wydatków roku bieżącego na 
realizację projektu pn. "Dostępny samorząd - granty" - 80.880 zł i projektu pn. "Cyfrowa Gmina - Projekt 
Grantowy" - 65.011 zł. 
Budżet Gminy po dokonanych zmianach wynosi: 
- po stronie dochodów budżetu ogółem - 34.371.463,26 zł,  
- po stronie wydatków budżetu ogółem - 34.939.631,67zł. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – wniósł, że budżet Gminy drenowany jest z początkiem roku 
przez liczne podwyżki m.in. nie tylko cen energii i innych paliw, jak również podwyżkami cen z tytułu 
ubezpieczenia majątku Gminy.  
 

Radni nie wnieśli dalszych zapytań do tego punktu. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
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Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 12.– Uchwała Nr XXXVII/268/23. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 15 pkt 16 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Raczki na lata 2023 – 2026. 
 

Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Grzędzińska – przedstawiła propozycje zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Raczki na lata 2023 - 2026 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 
2023 - 2026 w następującym zakresie:  
- w prognozie na 2023 r. urealniono wielkości dochodów budżetowych na kwotę - 34.371.463,26 zł  
i wydatków budżetowych na kwotę - 34.939.631,67 zł w związku z wprowadzonymi zmianami  
w budżecie, w tym poszczególnych kategorii wydatków wymaganych przepisami rozporządzenia Ministra 
Finansów w sprawie WPF. Deficyt budżetu na rok bieżący wynosi - 568.168,41 zł i planuje się, że zostanie 
on pokryty wolnymi środkami, o których mowa w art. 217 ust.2 pkt 6 ustawy oraz przychodami  
z nadwyżki budżetowej z lat ubiegłych. Dokonano zmiany planu przychodów na rok 2023 w zakresie 
zwiększenia planu wolnych środków o kwotę - 215.752,79 zł oraz wprowadzono przychody wynikające  
z rozliczenia środków określonych w art. 5 ust. 1 pkt 2 ustawy i dotacji na realizację programu, projektu 
lub zadania finansowanego z udziałem tych środków w kwocie - 145.891 zł.  
W związku z powyższymi zmianami plan przychodów w tym roku wynosi - 1.263.472,41 zł.  
Ponadto urealniono wielkości budżetowe za 2022 rok po sporządzeniu sprawozdawczości za miesiąc 
grudzień, które to mogą ulec nieznacznym zmianom po sporządzeniu sprawozdawczości rocznej. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – stwierdził, że każdy ma prawo przedstawiać swoje racje  
i zwracać uwagę, że coś prowadzone jest w Urzędzie niewłaściwie lub przy zastosowaniu nieodpowiedniej 
technologii i stąd wnoszone są petycje, skargi. Każdy ma prawo walczyć o rynek.  
 

Radni nie wnieśli dalszych zapytań do tego punktu. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 13.– Uchwała Nr XXXVII/269/23. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 15 pkt 17 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 
o świadczenie usługi w zakresie publicznego transportu zbiorowego. 
 

Zastępca Wójta Gminy Pani Ewa Konstantynowicz – poinformowała, że w treści uchwały podane zostały 
terminy, na które Państwo Radni po przegłosowaniu uchwały wyrażą zgodę na zawarcie umów w okresie 
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od 1 marca 2023 r. do 31 grudnia 2023 r. o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu 
zbiorowego na linii komunikacyjnej Suwałki – Raczki przez Bakaniuk przebiegającej przez teren Gminy 
Raczki, Suwałki i miasta Suwałki, jak również w okresie od 1 marca 2023 r. do 31 grudnia 2023 r. umowy 
o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego na linii komunikacyjnej Raczki – 
Suwałki przez Bakaniuk przebiegającej przez teren Gminy Raczki, Suwałki oraz miasta Suwałki. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że w wyniku potrzeb mieszkańców z terenu 
Gminy Raczki oraz użytkowników linii komunikacyjnych na trasie Raczki – Suwałki wyciągnięto wnioski 
o potrzebie stworzenia nowych połączeń komunikacyjnych na przedmiotowej trasie. W godzinach 
porannych z istniejących już połączeń korzysta młodzież dojeżdżająca do szkół średnich w Suwałkach. 
Wielokrotnie zdarzają się przypadki, że brakuje miejsca dla osób korzystających okazjonalnie z tych 
połączeń w celu załatwienia spraw w urzędach lub zakupów związanych z zaspokojeniem podstawowych 
potrzeb życiowych w Suwałkach lub wizyt lekarskich. Połączenia będą także zaspokajać powrót pasażerów 
i mieszkańców na teren Gminy Raczki. Przewidywany koszt tego dofinansowania wynosi w granicach 45 -
60 tys zł. Realny koszt poniesiony w tym zakresie przez Gminę zostanie przedstawiony pod koniec roku. 
Gmina Raczki zobowiązała się do dofinansowanie w kwocie 3,50 zł do jednego wozokilometra. 
 

Radni nie wnieśli dalszych zapytań do tego punktu. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 12 głosami „za”, przy  
3 głosach „wstrzymujących się”. 
 

Załącznik Nr 14.– Uchwała Nr XXXVII/270/23. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 15 pkt 18 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 19. Odpowiedzi na zapytania Sołtysów, wolne wnioski Radnych i mieszkańców, oświadczenia. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Stanisław Ostrowski – wniósł, że warto byłoby w przyszłości wyróżnić 
Sołtysów, którzy pełnią tę funkcję kilkadziesiąt lat, za ich działalność.  
 

Radny Pan Witold Bartoszewicz – stwierdził, że przed chwilą podjęta została przez Radę uchwała  
o dofinansowywaniu kursów autobusów na potrzeby mieszkańców gminy, aby mogli dojechać do doktora, 
szpitala, czy ewentualnie po zakupy. W sytuacji, w jakiej znalazł się nasz kraj poszczególne Ministerstwa 
lekką ręką rozdają miliony złotych, a samorządy muszą szukać w budżecie, aby zaspokoić podstawowe 
potrzeby mieszkańców, jakim jest niniejszy transport.  
Wniósł uwagę, że 29 stycznia br. grała Orkiestra Świątecznej Pomocy w całym kraju, jak i poza granicami, 
jak również w Raczkach. Dzięki tej zbiórce szpitale zostaną wyposażone w poszczególne urządzenia a  
w tym roku na walkę z sepsą. Raczki zebrały 21 tys zł i chwała za to strażakom OSP, gdyż oni to 
prowadzili. We wcześniejszych latach większe grono osób przewijało się w tym czasie, niż obecnie.  
Poruszył kwestię przebiegu obchodów „Dnia Seniora”, a mianowicie zaistniałego nieporozumienia ze 
strony Dyrektora GOK, które nie powinno być pozostawione bez echa. 
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Radny Pan Leszek Staniszewski – wniósł zapytanie, czy będzie przeprowadzona zbiórka folii rolniczych? 
 

Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Grzędzińska – poinformowała, że obecnie Gmina nie otrzymała środków 
z tytułu kosztów, jakie poniosła w ubiegłym roku na sfinansowanie ubiegłorocznej zbiórki. Stąd nie 
wiadomo, czy zostanie złożony wniosek. 
 

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Pan Mariusz Zalewski – poinformował, że na 
chwilę obecną zbierane są informacje dotyczące ilości tejże folii rolniczej i jeżeli okaże się, że jest jej dużo 
to zostanie rozważona możliwość złożenia wniosku, gdyż konkurs został już ogłoszony. Potwierdził słowa 
Pani Skarbnik, że nie ma rozliczenia z poprzedniego wniosku, co stawia pod wątpliwość składania 
kolejnego wniosku. W przypadku stwierdzenia dużej ilości folii to zostanie złożony wniosek i zostanie 
przeprowadzona zbiórka a później Gmina będzie domagać się rekompensaty kosztów jej utylizacji.  
 

Sołtys Pan Wojciech Żukowski – odniósł się do wypowiedzi Pana Radnego stwierdzając, że nie tylko Straż 
Pożarna organizowała, ale w tym czasie współorganizowała: Stowarzyszenie „Małoraczkowiacy znad 
Rospudy” i catering „Sosenka”, Gminna Biblioteka Publiczna i inni, brakowało Radnych Gminy.  
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski –stwierdził, że w tym czasie nikt nie jest obojętny i każdy 
według własnego uznania dokłada cegiełkę w tym szczytnym celu. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – wniósł, że przy organizacji i przeprowadzeniu zbiórki na 
rzecz Orkiestry Świątecznej Pomocy niejednokrotnie zajmuje się Straż Pożarna, za co dziękuje, jak 
również inne organizacje, instytucje działające na terenie gminy, o których wspominał Pan Sołtys. Nie 
każdy transparentnie wpłaca pieniążki do skarbonki.   
Odniósł się do „Dnia Seniora” organizowanego przez Pana Dyrektora GOK, przy współpracy Klubu 
Seniora i Pań z Koła Gospodyń Raczkowskich dla wszystkich seniorów i w związku z tym, że jedna  
z mieszkanek Raczek obchodziła 100-lecie kilka dni przed tym wydarzeniem. Jednym z punktów tejże 
uroczystości było uhonorowanie najstarszej Seniorki i najstarszego Seniora. W związku z tym na scenę 
została zaproszona wcześniej wspomniana jubilatka, której zostały wręczone kwiaty i Pan Dyrektor 
dwukrotnie zapraszał najstarszego seniora. W końcu, jak nikt nie wystąpił, to Pan Dyrektor nie znając 
wszystkich mieszkańców uhonorował innego, młodszego seniora, którego znał z racji, iż udziela się przy 
GOK. Nietakt poczyniony przez Pana Dyrektora nie wynikał ze złośliwości, lecz w zwykłej nieznajomości 
naszych mieszkańców. Zabrakło doprecyzowania szczegółów. 
Odniósł się do likwidacji linii połączeń, które nie wynikają z opcji politycznych a rolą samorządu jest 
rozwiązywać problemy lokalne, bez względu na opcje polityczne i skoro brakuje naszym mieszkańcom 
takiego połączenia, to stoi na stanowisku, że należy to im umożliwić, jeśli pozwalają na to środki  
w budżecie. 
 

Radny Pan Antoni Sutuła – wniósł zapytanie, kiedy zostanie odebrany zdjęty eternit z ok. 5 bloków na 
Osiedlu Mieszkaniowym? 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że eternit jest odbierany, co dwa lata, w takiej 
ilości, na które pozwala dofinansowanie. Na terenie Gminy tego eternitu jest bardzo dużo, że Gmina nie 
jest w stanie wszystkiego zabrać, nawet w ciągu kilku lat. Eternit generalnie ma być usunięty do 2032 roku, 
a na dzień dzisiejszy z naszego terenu zabrano 50-60%. Odbiór prowadzony jest w kolejności zgłoszeń 
osób, które taki zdjęty eternit posiadają oraz na podstawie ilości środków otrzymanych na ten cel, o czym 
są przed odbiorem odpowiednio informowani.  
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Sołtys Pan Tomasz Dziekoński – wniósł do Wójta o monit do Powiatu w sprawie poprawy drogi 
powiatowej na odcinku Żubrynek – Chodźki – Małe Raczki, gdyż na chwilę obecną nawet samym 
traktorem nie można przejechać.  
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – wniósł uwagę, że drogi powiatowe tak, jak gminne powinny 
leżeć w zarządzie Gminy i w związku z tym Gmina dbałaby o nie i otrzymywałaby finanse. Wójtowie 
znają wszystkie ciągi i stan dróg na swoich terenach, wtedy łatwiej byłoby dbać o nie i je poprawiać.  
 

Radny Pan Leszek Staniszewski – wniósł do Wójta o wspomniany odcinek 500 m drogi, aby Powiat 
nawiózł kilka ciężarówek żwiru i go wyrównał, ponieważ jest to strategiczny łącznik pomiędzy wsiami. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – sprawa zostanie przekazana do zarządcy drogi. 
 

Pkt 20. Zakończenie obrad. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – stwierdził, że porządek sesji został wyczerpany  
i poinformował, że protokół z dzisiejszej sesji zostanie sporządzony i wyłożony do publicznego wglądu na 
3 dni przed terminem kolejnej sesji w pokoju Nr 1 w Urzędzie Gminy Raczki oraz w Biuletynie Informacji 
Publicznej Gminy Raczki.  
Podziękował Wójtowi, Radnym, pracownikom Urzędu Gminy za udział w obradach Rady Gminy. 
 

„Zamykam XXXVII Sesję Rady Gminy Raczki”. 
 

Przewodniczący Rady 
 
   Piotr Słowikowski  

Protokołowała 
 
Danuta Grabowska 


